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 AKADEMICKÝ SENÁT 

  

  

V Praze dne 9. února 2023 

UKPF/48398/2023 

Zápis z 1. zasedání Akademického senátu Právnické fakulty Univerzity Karlovy 

konaného dne 9. února 2023 

Přítomni:  Beran, Hurychová, Kudrna, Říha, Sedláček, Sobotka, Staša, Urban, Vyskočilová, 

Wintr, Brída, Gangur, Chmela, Linzer, Milichovský, Nedzbala, Stoilov, Vítovec, 

Vráblíková, Wenkeová 

Omluveni:  Šustek 

Hosté:  Antoš, Boháč, Gerloch, Hájek, Handrlica, Honusková, Sojka, Vohradská 

Zasedání, které se konalo které se konalo v prezenční formě v místnosti č. 117, zahájil kol. dr. Staša z 

titulu předsedy senátu z předchozího funkčního období členů senátu. Konstatoval, že senát je 

usnášeníschopný, neboť je přítomno alespoň 6 akademických pracovníků a alespoň 5 studentů. 

Kol. dr. Staša dále uvedl, že do návrhu zápisu z 27. zasedání AS PF UK byly zapracovány došlé 

připomínky. Další připomínky nikdo nevznesl. Zápis z 27. zasedání AS PF UK byl schválen tichým 

souhlasem. 

Kol. dr. Staša seznámil členy AS PF UK s navrženým programem 1. zasedání AS PF UK.  

Navržený program 1. zasedání AS PF UK: 

1. Volba předsedy AS PF UK 

2. Volba místopředsedů AS PF UK 

3. Komise AS PF UK 

4. Delegace zástupců AS PF UK do komisí fakulty 

5. Různé 

1. Volba předsedy AS PF UK 

Kol. dr. Staša uvedl tento bod a informoval, že je nutné ustavit komisi pro tajné hlasování o bodech č. 1 

a 2. Do komise pro tajné hlasování byli navrženi kol. Gangur, kol. dr. Říha a kol. Vráblíková.  

Usnesení č. 1/1: 

„AS PF UK ustavuje komisi pro tajné hlasování ve složení kol. Gangur, kol. dr. Říha a kol. 

Vráblíková.“ 
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(18 pro, 0 proti, 1 zdrž.) 

Kol. dr. Říha na úvod vysvětlil, jakým způsobem se bude postupovat při volbě předsedy Akademického 

senátu PF UK. Dále se dotázal, zda jsou návrhy kandidátů na předsedu AS PF UK. Kol. doc. Kudrna 

navrhnul dr. Stašu, který kandidaturu přijal. Kol. dr. Urban navrhl prof. Wintra, který kandidaturu 

přijal. Další kandidáti navrženi nebyli, proto kol. dr. Říha předal kandidátům slovo, aby se představili. 

Kol. dr. Staša se představil, přičemž zmínil své zkušenosti z působení v univerzitních i fakultních 

orgánech. Poděkoval doc. Kudrnovi, že jej navrhl. Kol. prof. Wintr také zmínil své zkušenosti s řízením 

AS PF UK, uvedl, že by senát chtěl vést otevřeně. V závěru informoval, že pokud by se stal předsedou, 

má v plánu nominovat dr. Stašu do funkce místopředsedy AS PF UK. 

Proběhla tajná volba předsedy. Bylo vydáno a odevzdáno 20 hlasovacích lístků. Všechny odevzdané 

hlasy byly platné. 

Usnesení č. 1/2:  

„AS PF UK volí prof. JUDr. PhDr. Jana Wintra, Ph.D. předsedou AS PF UK.“ 

(výsledek volby: dr. Staša 8 hlasů, prof. Wintr 12 hlasů) 

 

Nově zvolený předseda AS PF UK kol. prof. Wintr poděkoval za projevenou důvěru a ujal se vedení 

zasedání. 

2. Volba místopředsedů AS PF UK 

Kol. prof. Wintr na úvod tohoto bodu předal slovo kol. dr. Říhovi, který vysvětlil, jakým způsobem 

bude probíhat volba a dotázal se na návrhy kandidátů do funkcí místopředsedů AS PF UK. Kol. prof. 

Wintr navrhl na pozici místopředsedy AS PF UK za učitelskou kurii dr. Stašu, který kandidaturu přijal. 

Dále kol. Milichovský navrhl na pozici místopředsedy AS PF UK za studentskou kurii kol. Linzera, 

který nominaci přijal. 

Proběhla tajná volba místopředsedů. Bylo rozdáno a odevzdáno 20 hlasovacích lístků. Všechny 

odevzdané hlasy byly platné. 

Usnesení č. 1/3: 

„AS PF UK volí JUDr. Ing. Josef Staša, CSc. místopředsedou AS PF UK.“ 

(20 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

 

Usnesení č. 1/4: 

„AS PF UK volí Pavla Linzera místopředsedou AS PF UK.“ 

(18 pro, 0 proti, 2 zdrž.) 

 

Kol. prof. Wintr pogratuloval oběma nově zvoleným místopředsedům. Následně předal slovo děkanovi 

prof. Boháčovi, který uvedl, že se těší na spolupráci s nově zvoleným vedením AS PF UK a pozval je 

na příští zasedání kolegia děkana, které proběhne v pondělí 13. února 2023. 
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3. Komise AS PF UK 

Kol. prof. Wintr uvedl tento bod, přičemž navrhl, že by bylo vhodné se usnést na tom, aby hlasoval AS 

PF UK o bodech 3 a 4 veřejně. Dále také navrhl, aby u bodu 4 bylo hlasováno o delegacích do komisí 

fakulty v rámci jediného hlasování. AS PF UK tyto procedurální návrhy jednomyslně přijal. Nejprve se 

prof. Wintr dotázal na nominanty do ekonomické komise AS PF UK. Nominováni byli za učitelskou 

kurii kol. dr. Sobotka, kol. dr. Sedláček, kol. dr. Hurychová, kol. dr. Říha. Za studentskou kurii byli 

navrženi kol. Linzer, kol. Brída, kol. Nedzbala, kol. Chmela, kol. Wenkeová a kol. Milichovský. Všichni 

navržení nominace přijali. Prof. Wintr dále uvedl, že případné další nominace do ekonomické komise 

mimo členy AS PF UK bude možné dodatečně schválit na příštím zasedání. Dále uvedl, že komise se 

sejde a zvolí si předsedu. 

 

Usnesení č. 1/5: 

„AS PF UK zřizuje ekonomickou komisi AS PF UK.“ 

(20 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

4. Delegace zástupců AS PF UK do komisí fakulty 

Kol. prof. Wintr uvedl tento bod, v rámci nějž došlo k nominacím zástupců AS PF UK do komisí 

fakulty. Členové senátu postupně navrhovali zástupce do jednotlivých komisí. 

 

Usnesení č. 1/6: 

„AS PF UK nominuje do komisí fakulty následující zástupce: 

− do přijímací komise PF UK – Jonáš Stoilov, David Vítovec, Veronika Vráblíková 

− do komise pro informační strategie PF UK – Martin Chmela, Dominik Nedzbala, 

Veronika Vráblíková 

− do knihovní komise PF UK – Petr Gangur, Petr Milichovský 

− do evaluační komise PF UK – JUDr. Michal Sobotka, Ph.D., JUDr. Michal Říha, JUDr. 

Silvia Vyskočilová, Ph.D., Jonáš Stoilov, David Vítovec, Veronika Vráblíková 

− do ediční komise PF UK – Tadeáš Brída, Petr Gangur 

− do komise pro strategii PF UK – doc. JUDr. Jan Kudrna, Ph.D., JUDr. Michal Říha, JUDr. 

Silvia Vyskočilová, Ph.D., Tadeáš Brída, Martin Chmela, David Vítovec, Klára Wenkeová 

− do komise pro otázky studia PF UK – JUDr. Klára Hurychová, Ph.D., JUDr. Miroslav 

Sedláček, LL.M., Ph.D., prof. JUDr. PhDr. Jan Wintr, Ph.D., Petr Milichovský, Dominik 

Nedzbala, Jonáš Stoilov, Klára Wenkeová 

− do komise pro vědu a výzkum PF UK – Petr Gangur, Pavel Linzer.“ 

(20 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 
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V návaznosti na hlasování prof. Boháč informoval, že většině členů disciplinární komise aktuálně stále 

pokračuje mandát. Z tohoto důvodu bude otázka jejího obsazení projednána na příštím zasedání AS PF 

UK, kde by mělo dojít k doplnění komise o studentské zástupce a 1 zástupce z řad akademických 

pracovníků. 

 

5. Různé 

 

Kol. prof. Wintr otevřel bod a informoval, že součástí tohoto bodu je projednání harmonogramu schůzí 

AS PF UK. Dále vyjádřil podporu realizaci výjezdního zasedání. Prof. Boháč se připojil k podpoře 

výjezdního zasedání, přičemž za dva stěžejní body k debatě označil kariérní řád a písemnou část SZZK 

a s ní související změnou studijního plánu magisterského studijního programu. 

 

Usnesení č. 1/7: 

„AS PF UK schvaluje tento harmonogram zasedání v letním semestru akademického roku 

2022/2023 a v zimním semestru akademického roku 2023/2024:  

9. března 2023 od 16 hod. 

30. března až 31. března 2023 (výjezdní zasedání AS + KD) 

13. dubna 2023 od 16 hod. 

18. května 2023 od 16 hod. 

22. června 2023 od 16 hod. 

5. října 2023 od 16 hod. 

9. listopadu 2023 od 16 hod. 

7. prosince 2023 od 16 hod. 

8. února 2024 od 16 hod.“ 

(20 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

 

Kol. prof. Wintr otevřel diskusi k bodu různé, do které se přihlásil kol. dr. Říha. Ten se ve spojení 

s aktuální situací na FF UK dotázal na postoj fakulty ke stávkové pohotovosti, které AS FF UK vyjádřil 

podporu. Kol. prof. Wintr uvedl, že považuje požadavky FF UK za oprávněné, zejména ve vztahu 

k vládě ohledně financování vysokého školství. Uvedl však, že dle něj není užitečné, aby fakulty sváděly 

souboj mezi sebou. Upřesnil, že situace na FF UK dle jeho informací bude diskutována se studenty a 

bude mít pozvolnější průběh.  

Kol. Linzer informoval o proběhnuvším úvodním zasedání AS UK, kde byla mimořádně projednávána 

situace ohledně SIS. Poděkoval proděkance Chromé, proděkanu Antošovi a všem zúčastněným za úsilí, 

které v tomto směru bylo vyvinuto. Upozornil také na usnesení, které jednomyslně AS UK k otázce 

SISu schválil. Vyjádřil nadšení z toho, že zápis předmětů na PF UK proběhl bez problémů a opatření 

zafungovala. Kol. prof. Wintr konstatoval, že je klíčové, že UK pochopila závažnost tohoto problému. 

Kol. dr. Hurychová se vrátila k tématu financování a FF UK, které předtím zmínil dr. Říha. Uvedla, že 

by bylo vhodné minimálně vyjádřit podporu postupu AS FF UK, jelikož podfinancování humanitních 

fakult je dlouhodobým problémem. Prof. Boháč navrhl, zda by AS PF UK za vhodné řešení 
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nepovažoval odkázat se na usnesení, které v této věci přijala Asociace právnických fakult. Kol. prof. 

Wintr se vyjádřil, zda by nebylo lepší bod zevrubně projednat až na dalším zasedání, aby bylo možné 

se na problematiku lépe připravit. Kol. dr. Říha zdůraznil, že kromě debat o možném přijetí usnesení 

je třeba se zamyslet zejména nad tím, jaká aktivita na něj bude navazovat. Konkrétně se dotázal, zda je 

na PF UK zvažována stávková pohotovost jako je tomu na FF UK. Kol. dr. Staša odvětil, že  podle 

všeho se tento postup na PF UK nezvažuje. Kol. Vítovec upozornil, že usnesení přijaté za měsíc by 

mohlo mít menší váhu i vzhledem k tomu, že situace má momentálně mediální pozornost. Kol. Brída 

uvedl, že vyjádření podpory usnesení Asociace právnických fakult by mohlo být učiněno již na tomto 

zasedání bez zevrubnější přípravy. Proděkan doc. Antoš připomenul, že v minulosti byly problémy 

s financováním řešeny jednorázově finanční podporou pro konkrétní obory či fakulty. V návaznosti na 

to vyjádřil obavu, aby fakulta neprováhala vhodný moment upozornit, že se jedná o problém také na PF 

UK. Kol. doc. Kudrna doplnil proděkana Antoše informací, že došlo ke změně tabulkového zařazení 

učitelů na státních vysokých školách. Uvedl, že dle něj vyjádření za měsíc může být již pozdě. Kol. dr. 

Říha upřesnil, že obor Právo patří dle klasifikace mezi společenskovědní, nikoliv humanitní obory, na 

jejichž podfinancování specificky upozorňuje FF UK. Podpořil tedy myšlenku upozornit výslovně také 

na problém s financováním na PF UK. Kol. dr. Hurychová zopakovala, že je dle jejího názoru třeba 

reagovat okamžitě a zdůraznila, že by nebylo na škodu se vyjádřit v době, kdy se problému věnují i 

média. Kol. Linzer uvedl, že by neměl být problém přijmout alespoň krátké a stručné usnesení. Prof. 

Boháč seznámil AS PF UK s přesným zněním usnesení Asociace děkanů právnických fakult, přičemž 

upozornil, že se jeho formulace vztahuje také na společenskovědní obory. Kol. Vráblíková vyjádřila 

přesvědčení, že by bylo dobré se přihlásit k problému, který je debatován na FF UK i kvůli aktuální 

pozornosti, které se problému dostává. Kol. dr. Staša uvedl, že považuje za vhodné se přihlásit 

k usnesení Asociace právnických fakult, k aktivitě AS FF UK a současně upozornit také na obecný 

problém oproti změnám ve státním vysokém školství, na které upozornil kol. doc. Kudrna. Kol. dr. 

Sobotka uvedl, že by bylo vhodné se nejprve seznámit s konkrétním zněním debatovaného usnesení AS 

FF UK a jejich požadavky s obavou, zda formulace nemíří na rozdělení finančních prostředků uvnitř 

UK. Kol. dr. Říha seznámil AS PF UK s přesným zněním zmiňovaného usnesení AS FF UK. Kol. dr. 

Hurychová v návaznosti uvedla, že by bylo lepší formulovat obecné usnesení pouze za AS PF UK a 

přihlásit se jím k usnesení Asociace právnických fakult. Vedoucí katedry teorie práva prof. Gerloch 

upozornil na dlouhodobý problém s nastavením financování mezi jednotlivými fakultami. Označil tuto 

formulaci usnesení AS FF UK za možnou rozbušku pro mezifakultní spory napříč univerzitou. Kol. dr. 

Staša uvedl, že s ohledem na seznámení se s přesným zněním usnesení AS FF UK podporuje názor, že  

by nebylo vhodné se o něm zmiňovat. Doc. Antoš zmínil, že problém má několik možných řešení – je 

možné, že stát obecně přidá peníze do vysokého školství, což by však situaci na PF UK příliš nepomohlo 

kvůli mechanismu rozdělování prostředků mezi fakulty. Druhou variantou je cílená podpora státu pro 

konkrétní fakulty a obory, k čemuž je však třeba se přihlásit. Třetí variantou je pak kombinace cílené 

podpory a změny rozdělení financování mezi jednotlivé fakulty, což je požadavek AS FF UK. Dle jeho 

názoru by měli profesoři na univerzitě být placeni srovnatelně bez ohledu na to, na které fakultě působí 

a AS PF UK by se nemusel bát k tomuto požadavku přihlásit. Kol. dr. Staša upozornil, že něco jiného 

je uznat racionalitu požadavků AS FF UK a něco jiného je přihlásit se k usnesení, které by mohlo vyvolat 

mezifakultní napětí. Kol. Brída opětovně zmínil nutnost vyjádřit se v době, kdy je tématu věnována 

pozornost. Kol. dr. Hurychová opětovně vyjádřila přesvědčení, že by bylo vhodné přijmout kratší 

usnesení, které se přihlásí k usnesení Asociace právnických fakult a na příštím zasedání případně 

přijmout usnesení delší v návaznosti na zevrubnější diskusi. Děkan prof. Boháč upozornil na rozdíly ve 

financování vysokých a základních škol, které je také třeba zohlednit v diskusích. Dále zmínil, že počet 

zaměstnanců fakulty za posledních 10 let narostl, což je třeba zohlednit i v debatách ohledně kariérního 

řádu, který je podstatným souvisejícím tématem. Kol. Vítovec zmínil, že by medializaci nepřeceňoval 
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i vzhledem k rozdílnému postoji PF UK k možné stávce oproti FF UK. Kol. dr. Říha upozornil, že za 

14 dní budou začínat jednání o rozpočtu Univerzity Karlovy. Uvedl, že usnesení AS PF UK by bylo při 

jednáních o rozpočtu dobrým argumentem pro zástupce fakulty na univerzitní úrovni. Kol. prof. Wintr 

seznámil AS PF UK s možnou formulací usnesení. Prof. Boháč uvedl, že pokud by usnesení dnes bylo 

přijato, bude se fakulta snažit jej komunikovat skrze různé mediální kanály. Kol. Linzer zmínil, že by 

bylo vhodné, pokud by před podrobnější diskusí na příštím zasedání předjednala toto téma ekonomická 

komise AS PF UK. 

 

Usnesení č. 1/8: 

„AS PF UK se hlásí k usnesení Asociace právnických fakult z 3. 11. 2022* a připojuje se k 

oprávněným požadavkům na zlepšení financování vysokých škol.“ 

(20 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

 

*Usnesení Asociace právnických fakult z 3. 11. 2022: 

„Asociace právnických fakult požaduje výrazné navýšení výdajů pro oblast vysokých škol, vědy a 

výzkumu, a to zejména prostředků na odměňování učitelů, vědců a výzkumných pracovníků působících 

v humanitních oborech a srovnatelných oborech společenskovědních. Asociace upozorňuje na 

narůstající nepoměr ve financování regionálního a vysokého školství, který se v posledních letech velmi 

zvýraznil v neprospěch vysokého školství. Plánované navýšení rozpočtů vysokých škol nedokáže pokrýt 

ani rostoucí náklady na provoz škol. Za naprosté minimum Asociace právnických fakult považuje to, 

aby bylo možné v roce 2023 navýšit mzdy učitelů, vědců a výzkumných pracovníků alespoň o výši inflace. 

Bez takového navýšení nelze zajistit odpovídající kvalitu vysokoškolského vzdělávání a výzkumu a 

důsledkem může být odchod zejména mladých akademiků z vysokých škol. Patrné je to zejména v oblasti 

práva a právní vědy, protože plat v akademické sféře je nepoměrně nižší než plat či mzda ve srovnatelné 

právní pozici bez ohledu na to, zda ve veřejné správě či soukromém sektoru.“ 

 

Kol. prof. Beran upozornil na změny v zadávací dokumentaci grantových projektů GAČR. Konkrétně 

zmínil povinnost identifikace rizik nedosažení výsledků projektu již v zadávací dokumentaci a připojení 

odkazu na existující plán genderové rovnosti uchazeče. Vyjádřil své obavy, zda by kvůli tomuto 

požadavku neměla mít fakulta vlastní plán genderové rovnosti. Kol. dr. Říha odkázal na existující 

genderový plán univerzity. Kol. prof. Beran opětovně vyjádřil obavy, zda není třeba, aby fakulta přijala 

vlastní a uvedl, že by bylo dobré tyto skutečnosti ověřit. Prof. Boháč uvedl, že by genderový plán 

univerzity měl být dostačující, dále uvedl, že tyto otázky budou ověřeny. Kol. dr. Urban k prvnímu 

problematickému bodu uvedl, že se jedná o několikaletý standard na evropské úrovni. Současně se 

dotázal, zda by nebylo možné zápisy ze zasedání AS PF UK upravovat ve sdíleném dokumentu. Kol. 

Kol. prof. Wintr odpověděl, že to je do budoucna na zvážení. Kol. dr. Sedláček uvedl, že tyto body 

v žádosti o grant musel naplnit již loni a univerzitní plán byl v tomto směru dostačující. 

Kol. prof. Wintr poděkoval všem přítomným a ukončil zasedání. 

 

Zapsal: Pavlínek 

Schválil: Wintr 


